
Langdonk waarheen? 
 

Notitie bestemd voor Burgemeester en Wethouders van Roosendaal 
 
 
Geacht college,                    
 
Graag willen wij onze mening geven over de recente maatregelen en goede voornemens gericht op de wijk 
Langdonk. Dit doen wij vanuit ons jarenlang streven  naar een leefbare en schone wijk Langdonk. Zie onze 
vernieuwde website www.schoonlangdonk.nl  
 
Als gevolg van ernstige onlusten rond de jaarwisseling 2020 – 2021 en de continue overlast en intimidaties 
door relschoppers zijn vanuit de gemeente diverse acties ondernomen en nog te nemen. Dat deze acties er 
zijn juichen wij toe want minder onrust en criminaliteit in de wijk heeft zeker ook een gunstige invloed op 
de hoeveelheid zwerfafval en dumpingen. Dit is de voornaamste reden dat wij de slaagkans van de huidige 
en toekomstige acties tegen het licht willen houden. Wij baseren ons daarbij op de ‘Wijkagenda 2021 – 
2023’, de folder ‘Fijn Langdonk november 2021’ en de gemeentelijke actie ‘Roosendaal aan de bak’.   
 
Het centrale thema bij al deze activiteiten is, hoewel niet altijd expliciet genoemd, gedragsverandering van 
de boosdoeners. Onze inschatting is dat tussen de 10 en 20% van de inwoners tot deze algemene categorie 
behoort. Je wilt echter maatwerk leveren en dan is van belang hoe deze categorie is samengesteld, waar zij 
zijn oververtegenwoordigd en waarom zij zich asociaal gedragen. Met andere woorden het probleem 
benoemen en analyseren. Tegenstanders zullen dan ongetwijfeld het woord stigmatiseren uit hun 
vocabulaire opdiepen en/of het bevorderen van een tweedeling in de wijk.  
 
De voorgestelde en al uitgevoerde maatregelen zijn deels fysiek en deels gedragsbeïnvloeding. De fysieke 
maatregelen zijn het makkelijkst te realiseren zoals hekken, mosquito’s, verlichting, speelplaatsen en 
sociale ruimten. Wellicht zullen zij positieve effecten sorteren rond Lindenburg. Maar ligt hierin niet het 
waterbedeffect besloten? 
 
Gedragsbeïnvloeding is van een geheel andere orde. Vooral in de Wijkagenda 2021 - 2023 zijn daarvoor 
ambitieuze plannen aangekondigd. Een samenwerkingsverband van zeven partners moet dit varkentje 
wassen. Wij schatten de kans van slagen niet hoog in en wel hierom: 
. Er zijn veel te veel organisaties bij betrokken die elk hun eigen beweegredenen hebben om aan dit project 
mee te doen. 
. Er zijn drie ‘kartrekkers’ bij betrokken terwijl zo’n ingewikkeld proces een eenhoofdige leiding vergt die 
knopen durft door te hakken, elke ‘kar’ op hetzelfde spoor houdt en voorkomt dat het een vergadercircus 
wordt. 
. Tot slot en misschien wel het belangrijkste: kies de juiste mensen op de juiste plaats die zich kunnen 
verplaatsen in de drijfveren en sores van de mensen waarom het gaat. 
 
Wij hopen met deze notitie een bijdrage te leveren aan het verhogen van de kans dat de aanpak een 
succes wordt. Wij willen deze notitie graag met u bespreken. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Herman van Brussel, voorzitter Werkgroep Schoon Langdonk 
Reinier van Tulder, oprichter en voormalig voorzitter van de Werkgroep Schoon Langdonk 
 
                                                                                                                                                                                              Roosendaal, 22 november 2021 

http://www.schoonlangdonk.nl/

